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§  88  

Val av justerare 
 

Beslut 

Johanna Kvist valdes till justeringsperson. 

 

- - - - - 
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§  89  

Anmälningar 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade anmälningarna till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 

 

Ärende 
Åtgärd/ansvar 

Övrigt 
 

Protokoll styrelsemöte CNAB nr 3 15 maj 

2024  

 

Protokoll styrelsemöte Boo nr 3 16 maj 

2024 

 

Protokoll styrelsemöte NVOA nr 4 14 maj 

2024 

 

 

 

- - - - - 
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§  90 KFKS-2024-00077 

Ramärende – Utgångspunkter för nämndernas förslag 

till mål och budget 2025-2027 

Beslut 

Kommunstyrelsen arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

Sammanfattning av ärendet 

Förutsättningarna för kommunsektorn har varit synnerligen turbulenta de senaste åren. 

Bakgrunden till detta har varit pandemin, Rysslands krig i Ukraina, den kraftiga 

inflationspuckeln och stigande räntor, förändrat kommunalt pensionsavtal, ökande 

reinvesteringsbehov i kommunala anläggningar samt kraftigt minskad migration och 

barnafödande i riket tillsammans med en nyligen unikt låg prognos för framtida 

bostadsbyggande i riket. Stora förändringar i riket och i regionen gör förstås att Nackas 

förutsättningar och tillväxt har förändrats mycket. Parallellt har kommunen fattat beslut om 

paus och omtag i flera av kommunens större och mest komplexa stadsutvecklingsprojekt 

(Mötesplatsen/Centrala Nacka, Saltsjöbanans upphöjning och Kyrkviken). Utifrån initiativ 

i kommunstyrelsen i maj 2024 har därför nu stadsledningskontoret i uppdrag att 

återkomma till kommunstyrelsen med en analys och förslag till åtgärder utifrån dessa 

kraftigt förändrade förutsättningar. Detta rör såväl bedömningar av behov av 

verksamheter, lokaler, personal samt behov inom stadsutvecklingens planuppdrag och 

genomförandeuppdrag.  

I ramärendet planeras och bedöms Nacka kommuns ekonomi för de tre kommande åren. 

Planeringen påverkas givetvis mycket utav de förändrade och i nuläget osäkra 

förutsättningarna och den bild som presenteras nu kan komma att ändras mycket till 

höstens budgetprocess. Ramärendet visar en nulägesbild av kommunens ekonomi och ger 

förslag på inriktning närmaste åren samt förutsättningar för nämndernas arbete med Mål 

och budget 2025-2027. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 4 juni 2024 

Bilaga 1. Ramärende mål och budget 2025-2027 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 
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Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, förslaget från Mats 

Gerdau (M), och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 

Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 

Vi hade gärna sett att man tagit in volymuppräkningar i ramärendet men även utan det så är 

detta ett bra dokument. Vi vill särskilt lyfta det som står flera gånger i dokumentet att 

stadsbyggandet inte går ihop ekonomiskt och att kostnader för stadsbyggandet riskerar att 

belasta kommunens kärnverksamhet. Vi har varnat för detta länge och gång på gång 

påpekat att stadsbyggandet i Nacka inte är ekonomiskt hållbart.  

Nackalistan anser att det är viktigt att kommunstyrelsen tydligt markerar vikten av att alla 

nämnder i sina förslag tydligt tar höjd för ökade kostnader genom volymökningar samt pris 

och lönepåverkan så att kvalitén kan upprätthållas. 

Alena Jukic (V) lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 

Vänsterpartiet kommer inkomma med ett eget budgetförslag. Vänsterpartiet avser att i ett 

eget budgetförslag bland annat komma med uppräkning för löne- och prisökningar något 

som i det presenterade ramärendet saknas.  

 

- - - - - 
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§  91 KFKS-2024-00604 

Tilldelning av medel ur framtidsfonderna – Tertial 1 

2024 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen fattade beslut om att inrätta fyra framtidsfonder den 21 december 2020 i 

enlighet med politikerinitiativet – Inrätta 4 framtidsfonder i Nacka, för utveckling, 

kompetens, trygghet och miljö från den 6 oktober 2020. Fonderna är tänkta att stimulera 

effektivare och smartare lösningar, ge Nackasamhället större mervärde och möjliggöra 

utveckling och innovation som inte annars varit möjliga i närtid. Samtidigt fattades beslut 

om vilka kriterier som ska vara uppfyllda för att kunna beviljas medel ur fonderna. Den 22 

februari 2021 fattade kommunstyrelsen vidare beslut om hur hantering av fonderna rent 

praktiskt ska gå till i organisationen. Kommunstyrelsen ska besluta om hur medlen får 

användas och beviljar medel från dessa fonder. Ansökan om medel ur fonderna hanteras en 

gång per tertial och ansökan undertecknas av direktör eller motsvarande för berörd process 

eller verksamhet. Hur beviljade medel har använts och vilket resultat som har uppnåtts 

kommer att följas upp av kommunstyrelsen. 

I tertial 1 2024 inkom fyra ansökningar om totalt 14 745 320 kr till två av fonderna enligt 

bilaga 1–4. 

Utifrån sitt uppdrag rekommenderar fondrådet att medel om totalt 14 745 320 kr beviljas 

ur framtidsfonderna till projekten Min företagssida, Datadriven kommun, Energikassen 

och Lokal grundlärarutbildning i Nacka. Nästa tilldelning sker i oktober 2024. 

Efter tilldelning i tertial 1 2024 kommer 8 482 716 återstå att dela ut ur framtidsfonderna. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 13 maj 2024 

Bilaga 1 Ansökan Datadriven kommun 

Bilaga 2 Ansökan Min företagssida  

Bilaga 3 Ansökan Energikassen 

Bilaga 4 Ansökan Lokal grundlärarutbildning i Nacka 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 
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Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, förslaget från Mats 

Gerdau (M), och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  92 KFKS-2024-00623 

Arbete mot välfärdsbrottslighet i Nacka 

kommunkoncern 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fattar följande beslut. 

Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att ta fram en arbetsplan gällande 

arbete mot välfärdsbrottslighet i Nacka kommunkoncern och återkomma med den på 

kommunstyrelsens sammanträde den 30 september 2024.  

Sammanfattning av ärendet 

Nacka kommun behöver stärka sitt arbete mot välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan, 

och skapa en tydligare struktur för att hantera oegentligheter. Kommunen behöver även 

gemensam strategi för att hantera dessa frågor, då ansvaret idag är otydligt i 

kommunkoncernen.                                                                                                          

Stadsledningskontoret har gjort bedömningen att kommunen måste ta ett samlat 

kommunövergripande och kunskapsbaserat grepp kring välfärdsfrågan för att de insatser 

som ska genomföras i förebyggande och utredande syfte ska få önskad effekt. En 

arbetsplan som beskriver åtgärder och ansvarsfördelning är av stor vikt för att etablera ett 

gemensamt och enhetligt arbete mot välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 17 maj 2024 

Bilaga 1 Politikerinitiativ: Stärka arbetet mot välfärdsbrottslighet i Nacka kommun 

Bilaga 2 Kartläggning – Välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan i Nacka kommun 

Yrkanden 

Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till det utsända förslaget från stadsledningskontoret. 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 

från stadsledningskontoret, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 

förslag. 

Protokollsanteckning 

Gunnel Nyman Gräff (S) lät anteckna följande till protokollet för 

Socialdemokraterna: 

Socialdemokraterna stödjer förslaget att ta fram en arbetsplan för arbetet mot 
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välfärdsbrottslighet i Nacka kommun. Angiven struktur för en arbetsplan verkar 

ändamålsenlig. När det gäller särskilt kartläggning och omvärldsspaning är det viktigt att 

också involvera till exempel lokala fackliga organisationer och lokala arbetsgivarföreträdare, 

Polisen, Skatteverket och SKR.  De nu nämnda bör också kunna bidra när det gäller 

konkreta metoder för att komma åt den organiserade brottsligheten. Vi menar att bland 

annat skärpta regler kring arbetsvillkor och arbetsmiljö bör tas med i det fortsatta arbetet. 

Även andra kommuner, såsom Södertälje, skulle kunna bidra med metodförslag. Detta 

gäller inte minst om hur man kan på ett systematiskt sätt granska kommunens egen 

verksamhet så att välfärdsbrott inte begås “från insidan”. 

Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 

Nackalistan tycker att det är bra att man intensifierar arbetet mot välfärdsbrottslighet och 

tycker det är viktigt att kommunen har kontroll över vart skattepengar som ska finansiera 

välfärden tar vägen. I kundvalssystem och upphandlingar är det viktigt att noga kontrollera 

de aktörer som finns med och som erbjuder kommunfinansierade välfärdstjänster så att 

inte pengar som var menade för Nackas barn, elever och äldre riskerar att hamna som 

finansiering av brottslig verksamhet. 

Alena Jukic (V) lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 

Vänsterpartiet har välkomnat en kartläggning av kommuns arbete mot välfärdsbrottslighet 

och otillåten påverkan. Nacka är en kommun där det finns många privata vårdgivare och 

enskilda utförare inom den offentligt finansierade välfärden. Till exempel finns inget 

kommunalt alternativ till hemtjänst eller ett kommunalt bostadsbolag. Denna verklighet 

ställer högre krav på upphandling och auktorisationsvillkor, samt på att kommunerna 

systematiskt följer upp företagen för att tidigt upptäcka välfärdsfusk. Det är bra att arbetet 

fortgår och att det nu även presenteras en arbetsplan för att vidare utveckla arbete mot 

välfärdsbrottslighet i Nacka.  

Kartläggningen gällande kommunens arbete med att förebygga välfärdsbrottslighet föreslog 

flera åtgärder varav en var resursförstärkning. Vänsterpartiet håller med om att tillräckligt 

med resurser främst i form av medarbetare med kompetens och tidsutrymme för att utreda 

misstänkta välfärdsbrott är en prioritering som kommunen ska ta på allvar. Speciellt då 

synpunkterna kommer från direktörer i den egna verksamheten. Inom ekonomiskt bistånd 

lyfts exemplet med felaktiga utbetalningar som ett föredöme när det kommer till att stävja 

välfärdsbrottslighet. Även inom Nacka kommun lyftes detta som ett gott exempel. Arbetet 

med felaktiga utbetalningar inom ekonomiskt bistånd är systematiskt och samordnat, men 

det är även ett arbete som i många kommuner görs av några handläggare som har detta 

som sitt huvuduppdrag. Om samma arbete ska appliceras på tex oseriösa vårdföretag eller 

en skolaktör som tar ut vinster på bekostnad av eleverna krävs resurser. Vänsterpartiet 

anser därför att det är viktigt att kommunen är beredd på att tillsätta de medel som behövs 

för att verkligen prioritera arbetet mot välfärdsbrottslighet. 
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§  93 KFKS-2024-00596 

Översyn av arbetet med barnkonventionen 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen noterar informationen om arbetet med barnkonventionen som pågår 

och den planerade utvecklingen för att ytterligare stärka arbetet. 

Sammanfattning av ärendet 

FN:s konvention om barnets rättigheter (barnkonventionen) har varit lag i drygt 4 år. 

Juridik- och kanslistaben har genomfört en översyn kring hur arbetet med 

barnkonventionen bedrivs inom olika verksamheter i kommunen. Detta för att se hur 

arbetet kan stärkas och ytterligare utvecklas.  

Genom den redogörelse av hur arbetet med barnkonventionen bedrivs i kommunens 

verksamheter framgår det att det pågår ett aktivt arbete i många av kommunens 

verksamheter. I de verksamheter som närmare riktas och påverkar barn är arbetet mer 

utvecklat och belyst. Arbetet med barnkonventionen är ständigt pågående och utvecklas 

kontinuerligt i verksamheterna.  

Det finns stöd till verksamheterna exempelvis genom information på hemsidan och det är 

obligatoriskt att ha med ett avsnitt med konsekvenser för barn i tjänsteskrivelser i 

kommunen enligt styrdokumentet Underlag för beslut och handboken Rättssäkra beslut. 

För att ytterligare utveckla och stärka det arbetet som pågår kommer juridik- och 

kanslistaben arbeta vidare med att förtydliga detta stöd och dessa dokument med särskilt 

fokus på att förbättra stödet för genomförande av bedömningen av konsekvenser för barn 

och utredning kring barnets bästa genom barnkonsekvensanalyser. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 8 maj 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 

från stadsledningskontoret m.fl., och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 

detta förslag. 

Protokollsanteckning 

Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 

Nackalistan tycker att det är bra att denna översyn görs och kan konstatera att man i många 

fall från kommunens sida på ett bra sätt väger in barnperspektivet i besluten. Från 
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Nackalistan hade vi gärna sett att barnperspektivet fått en tyngre roll i stadsbyggnadsfrågor 

och när man utvecklar kommunen. Vi har t.ex. länge kritiserat att man bygger bostäder som 

har långt till idrottsplatser, fotbollsplaner och allmänna lekplatser, något som är väldigt 

viktigt för många barn och ungdomar.  

Nackalistan tycker också att kommunen borde lägga mer tyngd på de pedagogiska- och 

rekreationsvärden som finns i naturområden än man gör idag och därigenom undvika att 

exploatera viktiga grönområden som exempelvis Ryssbergen.  

En fråga som Nackalistan lyft många gånger är storlekarna på barngrupperna i våra 

förskolor. Här tycker vi, sett till barnens bästa att kommunen mycket tydligare borde arbeta 

för att alla förskolor följer Skolverkets riktlinjer. Det är också viktigt att skolor och 

förskolor byggs med tillräckligt stora gårdar för att ge barnen möjlighet till lek och 

rekreation på rasterna, vi har sett en oroande trend att skolgårdarna minskat i storlek och 

det måste kommunen ta på större allvar än man gör idag. 

En annan viktig fråga för barns utveckling är det buller som omger oss, här är det visat att 

barn påverkas negativt av buller och kan få svårigheter med t.ex. inlärning. Här kan 

kommunen göra mycket mer och ta större hänsyn till detta när nya bostäder och områden 

planeras. 

Alena Jukic (V) lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 

Det är positivt att det görs en översyn av arbetet med barnkonventionen som pågår, och 

det finns en plan för att ytterligare stärka och utveckla arbetet. Barns röster hörs i mindre 

utsträckning än vuxna och barn har svårare att påverka även i beslut som direkt påverkar 

dem. Det är viktigt att barn ses som rättighetsbärare och att Nacka kommun arbetar för att 

tillgodose deras rättigheter. Det presenteras flera goda exempel inom verksamheter där 

barn får vara med och påverka utvecklingen av fysiska miljöer som skolgårdar och 

innehållet i tex fritidsverksamhet. Men det finns ett behov av att bredda arbetet tex i 

underlag som presenteras till politiken. Politiken behöver också involvera barn och unga 

mer i demokratiska processer. Det finns exempel på kommuner som involverar barn och 

unga i beslutsfattandet med till exempel ungdomsråd och det finns kommuner som 

Västerås kommun som arbetar ännu mer inkluderande genom något som heter 

Ungdomsdialog. I ungdomsdialogen arbetar Västerås kommun aktivt för att nå en bredd av 

ungdomar för att säkerställa deras åsikter finns med i beslutsunderlag och de ses som en 

självklart att direkt fråga unga. Vänsterpartiet menar att barn och ungdomar i kommunen 

ska ses som självklara i beslutsforum som inte bara rör dom utan i utvecklingen av 

kommunen som helhet.  

 

- - - - - 
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§  94 KFKS-2024-00173 

Förnyad rekommendation till kommunerna om 

gemensam finansiering av stöd för en kunskapsbaserad 

socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård 

Ställningstagande till Sveriges kommuner och regioner 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen antar Sveriges kommuner och regioners förnyade rekommendation till 

kommunerna om tilläggsfinansiering av viktiga förutsättningar för en kunskapsbaserad 

socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård under åren 2025-2028. Kommunstyrelsen 

noterar att kostnaden fördelas per kommun utifrån beräkningsmodellen för Sveriges 

kommuner och regioners medlemsavgift vilken baseras på befolkningen i respektive 

kommun. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen antog Sveriges kommuner och regioners rekommendation om 

gemensam finansiering av kunskapsstyrning den 2 december 2019. På rekommendation av 

Sveriges kommuner och regioner fattade kommunstyrelsen den 5 december 2022 beslut 

om förlängning av finansiering av kunskapsstyrning till och med 2024. För att kunna 

fortsätta arbetet rekommenderar Sveriges kommuner och regioner nu en fortsatt 

tilläggsfinansiering under åren 2025–2028.  

Kunskapsstyrning inom socialtjänsten är en förutsättning för att kommunen ska kunna 

följa kvaliteten hos anordnare och utförare. Den innefattar kvalitetsregister som används 

inom den kommunala hälso- och sjukvården, individbaserad systematisk uppföljning samt 

brukarundersökningar inom områden funktionsnedsättning och barn- och familj. Resultatet 

från dessa utgör en del av både socialnämndens och äldrenämndens indikatorer och mål för 

de kommande åren. Användning av kvalitetsregister och brukarundersökningar bidrar till 

identifiering av riskerna för att tydligare kunna prioritera resurser och insatser som gör 

skillnad för kunderna.  

De generella statsbidragen förutsätter att kommunerna aktivt prioriterar att avsätta medel 

till gemensam utveckling inom kunskapsstyrningsområdet, kvalitetsregister, 

brukarundersökningar och individbaserad systematisk uppföljning. 

Den 1 juli 2025 förväntas en ny socialtjänstlag träda i kraft som understryker att 

socialtjänsten ska vara kunskapsbaserad och vila på vetenskap och beprövad erfarenhet. 
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Kostnaderna för kommunerna är desamma som för de tidigare åren; 1,95 kronor per 

invånare per år. Vilket innebär en kostnad på cirka 220 000 kronor – 230 000 kronor per år, 

fördelat på socialnämnden och äldrenämnden. 

Ärendet har behandlats på socialnämndens och äldrenämndens sammanträden i april 2024. 

Båda nämnderna beslutade att föreslå kommunstyrelsen att anta Sveriges kommuner och 

regioners förnyade rekommendation till kommunerna om tilläggsfinansiering av viktiga 

förutsättningar för en kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse den 21 maj 2024 

1. Meddelande 1 2024 från Sveriges kommuner och regioner - Förnyad rekommendation 

till kommunerna om gemensam finansiering av stöd för en kunskapsbaserad socialtjänst 

och kommunal hälso- och sjukvård 

2. Protokollsutdrag från socialnämndens sammanträde den 23 april 2024.    

3. Protokollsutdrag från äldrenämndens sammanträde den 24 april 2024. 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 

från juridik- och kanslistaben, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 

detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  95 KFKS-2024-00453 

Remiss – Miljöprogram 2030 för Stockholms stad 

Yttrande till Stockholms stad 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen antar enheten för strategiskt klimat- och miljöarbetes yttrande enligt 

bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 22 maj 2024.  

Beslutet justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet.  

Sammanfattning av ärendet 

Stockholms stad har remitterat förslag till miljöprogram 2030. Miljöprogrammet slår fast 

mål inom de områden där utmaningarna för Stockholm och stadens påverkan på de lokala 

och globala miljö- och klimatproblemen bedöms vara som störst. Inom dessa områden 

bedömer staden att åtgärder är nödvändiga för att säkra livsmiljön för nuvarande och 

kommande generationer.   

Stockholms stads miljöprogram är till största del positivt för Nacka kommun, vi delar 

ambitiösa klimat- och miljömål och Stockholms utveckling mot klimatneutralitet, lägre 

miljöpåverkan och hälsosamma miljöer bedöms vara värdeskapande även för Nackaborna.   

Enheten för strategiskt klimat- och miljöarbete anser dock att det vore önskvärt med ett 

fördjupat resonemang och en beskrivning av hur Stockholms stads miljözoner och 

stadsmiljözoner kan komma att påverka kringliggande kommuners framkomlighet.     

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 22 maj 2024 

Bilaga 1 Förslag till yttrande 

Bilaga 2 Miljöprogram Stockholm 2030 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 

från stadsledningskontoret m.fl., och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 

detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  96 KFKS-2024-00509 

Remiss – Energiplan Lidingö Stad  

Yttrande till Lidingö stad 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen antar enheten för strategiskt klimat- och miljöarbetes förslag till yttrande 

enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 17 maj 2024. 

Beslutet justeras i omedelbar anslutning till kommunstyrelsens sammanträde.  

Sammanfattning av ärendet 

En energiplan har tagits fram av Lidingö stad som beskriver Lidingös tillförsel, distribution 

och användning av energi. Målet med energiplanen är att minska Lidingös sårbarhet och 

främja en robust och trygg energiförsörjning. För att åstadkomma detta anger energiplanen 

att det krävs en omställning till flexibla energisystem som drivs på fossilfria och 

förnyelsebara energislag samtidigt som cirkulära lösningar främjas. 

Lidingö anger också som aktivitet att utreda möjligheten att satsa på teknik för 

energiåtervinning i Käppalaverket i syfte att stabilisera elnätet. Nacka är intresserad av 

resultatet av detta arbete för att tillsammans hitta synergier som även kan vara till gagn för 

Nacka och vill samtidigt lyfta fram att eventuella investeringar i Käppalaverket bör 

förankras med Käppalaförbundets medlemmar där Nacka kommun ingår.  

Energiplanen anger också att Lidingö ska verka för att möta behovet av övergång till 

batteri- och/eller vätgasdrift vid båtbryggorna för den lokala färjetrafiken. Nacka och 

Lidingö delar vatten och här finns möjlighet till samarbeten för att få till en så effektiv 

lösning som möjligt för laddning av färjetrafik som kan vara till nytta även för Nackaborna. 

Samverkan med regionen bör även ske kopplat till färjetrafikens elektrifiering.  

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 17 maj 2024 

Bilaga 1 Förslag till yttrande 

Bilaga 2 Energiplan Lidingö 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 

från enheten för strategiskt klimat- och miljöarbete, och fann att arbetsutskottet hade 

beslutat i enlighet med detta förslag. 

- - - - - 
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§  97 KFKS-2024-00649 

Remiss – Lidingö stads översiktsplan 2024 

Yttrande till Lidingö stad 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

1. Kommunstyrelsen antar enheten för strategisk stadsutvecklings förslag till yttrande i 

enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 28 maj 2024. 

2. Beslutet justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet. 

Sammanfattning av ärendet 

Nacka kommun har fått möjlighet att yttra sig över Lidingö stads översiktsplan som är på 

samråd fram till 10 juni. Kommunen har begärt anstånd fram till 19 juni. 

Planen innehåller beskrivningar kring vattenområde, gröna samband och infrastruktur som 

berör Nackas kustremsa. 

Planen beskriver vikten av förutsättningar för att stärka det kollektiva resandet genom 

marina samband mot Stockholms skärgård, Värmdö, Nacka och Stockholm stad. De 

nämner betydelsen av utomkommunala noder så som Nacka strand och Hasseludden, som 

utgör viktiga hållplatser för kollektivtrafiken. I planen beskrivs också värdet av regionala 

samband och vikten av mellankommunala spridningsmiljöer för ek, barr och blandskog. 

För arter som kan sprida sig över vatten är Lidingö en viktig länk mellan de tre regionala 

grönkilarna: Järvakilen, Bogesundskilen och Nacka-Värmdökilen. 

I kommunens förslag till yttrande ställer sig kommunen positiv till ovan beskrivningar och 

välkomnar fortsatt samverkan i frågorna ovan. Kommunen lyfter också vikten av att få till 

Östlig förbindelse som inte omnämns utan enbart markers i karta som riksintresse i 

Lidingö stads översiktsplan. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse den 28 maj 2024 

Bilaga 1 Förslag till yttrande 

Bilaga 2 Lidingö stads översiktsplan-samråd 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 

från enheten för strategisk stadsutveckling och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 

enlighet med detta förslag. 

- - - - - 
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§  98 KFKS-2024-00589 

Remiss – Förslag till vattentjänstplan för Värmdö 

kommun 

Yttrande under samråd till Värmdö kommun 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fattar följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse 

daterad den 31 maj 2024. 

2. Beslutet justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet.  

Sammanfattning av ärendet 

Värmdö kommun har tagit fram ett förslag till vattentjänstplan enligt lag (2006:412) om 

allmänna vattentjänster. Den geografiska avgränsningen i samrådsförslaget till 

vattentjänstplan för Värmdö kommun medför att genomförande av planen i sin helhet 

bedöms ha begränsade direkta mellankommunala konsekvenser för Nacka kommun.  

Betydelsen av samverkan med grannkommuner är stor vad gäller frågor om vattenstatus 

och vattenförsörjning. En utbyggnad av en långsiktigt hållbar VA-försörjning i Värmdö 

kommun förväntas bidra positivt till arbetet med att uppnå god vattenstatus i angränsande 

vattenförekomster. Nacka kommun har ett åtagande gentemot Värmdö kommun att 

upprätthålla leveransen av dricksvatten från Stockholm till Värmdö. Av handlingarna 

framgår att Värmdö kommun samverkar inom regionen för att säkerställa en säker 

dricksvattenförsörjning i länet. Information om transiteringsavtal saknas i planen. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 31 maj 2024 

Bilaga 1 Förslag till yttrande vattentjänstplan för Värmdö kommun 

Bilaga 2. VA-plan med Vattentjänstplan samrådsförslag 

Bilaga 3. Checklista Undersökning om betydande miljöpåverkan 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 

från enheten för strategisk stadsutveckling, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 

enlighet med detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  99 KFKS-2024-00578 

Informationsärende – Politikerinitiativ – Analysera 

konsekvenser av nya befolkningsprognosen 

Inkom den 6 maj 2024 av Mats Gerdau (M), Johan Krogh (C), Gunilla 

Grudevall-Steen (L) och Karin Teljstedt (KD) 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om politikerinitiativet och 

beredningen av denna som anges i tjänsteskrivelsen daterad den 27 maj 2024. 

Sammanfattning av ärendet 

I politikerinitiativet föreslås att stadsledningskontoret får i uppdrag att till ramärendet i juni 

redovisa en analys av den nya befolkningsprognosen och komma med förslag på hur det 

ska hanteras. Kommunstyrelsen beslutade på sammanträdet att överlämna 

politikerinitiativet till stadsledningskontoret för utredning och förslag till beslut.  

Stadsledningskontoret arbetar med ärendet och kommer att redovisa sin utredning och 

lämna ett förslag till beslut direkt till kommunstyrelsens sammanträde den 18 juni 2024. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 27 maj 2024 

Bilaga 1 Politikerinitiativet 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 

från stadsledningskontoret m.fl., och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 

detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  100 KFKS-2024-00215 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 

20 maj 2024 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 20 

maj 2024 enligt nedan. 

1. Kommunstyrelsen remitterar Motion – Namnbyte av Ryssbergen som väcktes vid 

kommunfullmäktige den 20 maj 2024 till miljö- och stadsbyggnadsnämnden och 

kommunstyrelsen, via kommunstyrelsens arbetsutskott. 

2. Kommunstyrelsen remitterar Motion – Bevara rivningshotade gula villan på 

Sjötorpsvägen 12 som väcktes vid kommunfullmäktige den 20 maj 2024 till 

kulturnämnden, miljö- och stadsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen, via 

kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 

3. Kommunstyrelsen beslutar även att Motion – Nacka behöver ett granskande 

klimatråd (MP), som den 20 februari 2024, § 29, remitterades till miljö- och 

stadsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen via kommunstyrelsens miljöutskott 

ej remitteras till miljö- och stadsbyggnadsnämnden. 

Detta beslut fattas med stöd av punkten 1.16 i kommunstyrelsens delegationsordning. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen har delegerat till kommunstyrelsens arbetsutskott att besluta om 

remittering av motioner som anmälts i kommunfullmäktige och där överlämnats till 

kommunstyrelsen för beredning. Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 20 maj 2024 

väcktes två motioner. I detta ärende presenteras förslag på remittering av dessa motioner. I 

enlighet med arbetsordningen för kommunfullmäktige bör just budgetpåverkande motioner 

behandlas i samband med beslut om mål och budget eller behandling av tertialbokslut (§ 30 

punkt 5). Detta ska i sin tur beslutas av kommunstyrelsen i samband med beslut om 

beredning av motion. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 31 maj 2024 

Bilaga 1 Motion – Namnbyte av Ryssbergen 

Bilaga 2 Motion – Bevara rivningshotade gula villan på Sjötorpsvägen 12 
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Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 

från juridik- och kanslistaben och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 

förslag. 

 

- - - - - 
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§  101  

Övriga frågor 
 

Beslut 

Inga övriga frågor anmäldes till detta sammanträde. 

 

- - - - - 

 


